
Ongemengd of Gemengd, dat is de vraag. 

 

Op de landelijke Probus dag hebben we het vraagstuk , voor zover dat een vraagstuk is, aan 
de orde gesteld. Begin 2023 is en een enquête gehouden waar onder andere dit thema werd 
aangesneden. Het leek ons een prima dag om samen met de deelnemers in de zaal dit 
onderwerp te behandelen.  

Er zijn in Nederland 451 Probus clubs en verdeelt in 25 vrouwen-, 326 mannen- en 101 
gemengde clubs. De gemiddelde lee�ijd ligt rond de 75 jaar en binnen de bandbreedte 72 
tot 81 jaar ziten verreweg de meeste Probusleden. Hieruit mag blijken dat het vraagstuk 
veroudering behoorlijk op tafel ligt voor menige Probusclub en instroom van jongere leden 
noodzakelijk voor het voortbestaan. Als de gemiddelde lee�ijd van een club te oud wordt is 
het de vraag of ‘jongeren’ het aantrekkelijk vinden om zich aan te sluiten. Een gebalanceerde 
popula�e is gewenst. Voor een ongemengde club is de vijver waar men in moet vissen de 
hel� van de gemengde club. En er moet voldoende �jd zijn om als nieuw lid te integreren. 
Het devies: Saamhorigheid en Vriendschap, staat hoog in het vaandel en nieuwe leden moet 
de �jd gegund worden om zich thuis te gaan voelen. Dit zijn enkele overwegingen geweest 
om de discussie op te starten op onze landdag. 

De discussie werd aangezwengeld door het stellen van vragen. En daar werd levendig op 
gereageerd. We gaan in het kort een beeld schetsen van de opmerkingen. Iedereen ziet wel 
de noodzaak van verjonging, maar de manier waarop is een fundamentele vraag die met een 
open mind moet worden benaderd. Er zijn ongemengde clubs die persé ongemengd willen 
blijven omwille van behoud van sfeer en waarden. Anderen overwegen samen te werken 
zonder samen te gaan. Er is ook gezegd dat oudere leden een overgang naar een gemengde 
ontwikkeling per�nent tegenhouden. In aanslui�ng daarop was er ook een opmerking dat in 
het belang van de club het stemrecht over dit onderwerp anders in te vullen in.  Maar er 
waren ook enkelen die enthousiast meldden dat hun gemengde club floreert dankzij het 
gemengde karakter. De bijdragen waren spontaan en veelvuldig. Deze succesvolle dialoog 
vraagt om een vervolg in brede zin. We hebben kunnen zien dat het een onderwerp is dat de 
gemoederen in beweging zet, dat er duidelijke standpunten zijn en dat een ongemengde club 
in het kader van het voortbestaan een interne afweging er over aangaat. Het bestuur van 
Probus Nederland zal de dialoog ondersteunen. 
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